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Juraj Droba (predseda BSK)  

Nepočujete a teraz dobre, dobre. 

Dobrý deň, vážené panie poslankyne, páni poslanci, dámy a páni, vítam vás na dnešnom 

šiestom zasadnutí Zastupiteľstva BSK. Poprosím, tak ako vždy, technikov o štátnu hymnu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Dovoľte, aby som v úvode privítal študentov našej hotelovej akadémie na Mikovíniho 

ulici v Bratislave, ktorí sa dnes budú starať o občerstvenie. Veľmi pekne vám ďakujem, že ste 

prišli, v úvode by som rád ešte upriamil pozornosť na technické úpravy a novinky, ktoré sme 

vám pripravili počas letných mesiacov, možno ste si už viacerí všimli, že máte na vašich 

miestach zabudovaný nový hlasovací systém. Uskutočnili sme komplexnú rekonštrukciu 

technického vybavenia rokovacej sály, vrátane snímacích kamier nášho priameho prenosu. 

Touto cestou by som rád poďakoval aj našim technikom, ktorí počas leta pracovali okrem iného 

aj na tejto technike, aby sme dnes premiérovo mohli zahájiť používanie nového technického 

vybavenia. Verím, že táto zmena prispeje ku kvalite prenosov našich rokovaní a ocenia ju aj 

obyvatelia kraja, ktorí naše rokovania sledujú. Skôr, ako začneme s oficiálnym programom, 

prosím vás ešte o pozornosť k nasledovnému oznamu. Pred niekoľkými dňami sme na 

webstránke úradu BSK otvorili prihlasovanie nominácií na ocenenia BSK, tak ako každý rok 

máte možnosť nahlasovať nominácie na ocenenia BSK v nasledujúcich kategóriách, prvá je 

Výročná cena Samuela Zocha, to je to najvyššie ocenenie, potom je Pamätný list Samuela 

Zocha, potom je Čestné občianstvo BSK, potom je Cena verejnosti a takisto Ďakovný list 

predsedu BSK. Udelený bude opäť aj titul Historická osobnosť regiónu, ktorý navrhujem ja ako 

predseda BSK, čo však ale neznamená, že nebudem s vami diskutovať o vašich typoch a 

nomináciách, ak by ste nejaké mali, takže keď to ešte raz zhodnotím, historická osobnosť 

regiónu by mal byť človek, ktorý sa významne zaslúžil o rozvoj nášho územia. Čokoľvek to 

vtedy bolo, mohlo to byť aj Rakúsko - Uhorsko, ktorý, myslím, že tam máme nejaký úzus, že 

musí byť po smrti minimálne koľko rokov. Alebo aj tesne a snažím sa, aby to bolo tak nejak 

spravodlivo a rovnomerne rozdelené medzi kultúru, šport, umenie, nejakú politickú aktivitu atď. 

Čiže ak si pozriete tie osobnosti vonku na tabuli, tak rozmýšľajme, že kto ďalší by si zaslúžil 

podobný typ ocenenia, výročné ceny Samuela Zocha, tam sme mali jednu takú vec, ktorú vám 

chcem povedať, lebo niektorí z vás dali nominácie, ktoré potom komisia neschválila a tie 

dôvody boli väčšinou také, že sa nám nezdala dosť silná tá osobnosť, takže zvážte kritérium, 

že ak si len niekto poctivo robí svoju prácu celý život, tak to nie je dosť na to, aby dostal to 

ocenenie. Musí byť niečím výnimočný. Tie výročné ceny Samuela Zocha musia presahovať 

rozmer kraja, to by mal byť niekto, kto bol celoslovenský, minimálne úspešný. Najlepšie ešte 

aj medzinárodne. A ten pamätný list Samuela Zocha je také ocenenie, že áno, môže to byť, 

príklad poviem, učiteľka z ľudovej školy umenia, ktorá má sedemdesiate narodeniny v tomto 

roku a zároveň ešte okrem toho, že dobre robila svoju prácu, tak ešte niečo v tej komunite 

robila. Hovorím to teraz úplne prakticky, aby ste sa ušetrili nominácií, ktoré potom neprejdú, 

lebo je z toho zlý pocit na obidvoch stranách, na strane komisie, že to nemôžme prijať a na 

vašej strane, že prišli ste s dobrým nápadom a niekomu sa nepáčilo. Dobre, takže toľko môj 

komentár k tým oceneniam. A čím viacej dobrých ľudí dodáte, tým kvalitnejší bude ten pulz, 

z ktorého sa bude vyberať a potom urobíme také výbery ako komisia, na ktoré môžeme byť 

všetci hrdí.  

Ďalej, ešte takto, uzávierka doručení nominácií je do 31. decembra, takže na konci tohto roka 

ja by som ten deadline možno dal do nejakého 20. decembra, aby sme ho stihli ešte spísať 



a spracovať pred Vianocami a začali sa ním zaoberať. Pristúpme teraz k oficiálnej časti nášho 

dnešného zasadnutia. Ospravedlnili sa pani poslankyne Hudáková, v podstate dám iba pani 

Hudáková, pani poslanci Vician, Badrna, Winkler, Rakús, Hrčka a ešte aj Peter Pilinský. 

Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 53 poslancov zastupiteľstva 

BSK na dnešnom zasadnutí prítomná nadpolovičná väčšina poslancov a poslankýň, v súlade 

s touto informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa. V prípade 

nefunkčnosti hlasovacieho systému budem, poverím teda sčítaním hlasov skrutátorov z radov 

našich technikov. V zmysle čl. 5. Bodu 12 platného rokovacieho poriadku zastupiteľstvo volí 

z poslancov troch overovateľov zápisnice, prvý krok dnešného zastupiteľstva bude zvoliť 

overovateľov zápisnice. Navrhujem pani poslankyňu Vidanovú, pána poslanca Husára a pána 

poslanca Patoprstého. Má niekto iný návrh? 

Iný návrh neevidujem. Dovoľte, aby som prešiel teda k hlasovaniu, prezentujte sa, hlasujte 

teraz. Ďakujem.  

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň, poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal 

a tým pádom overovateľmi na dnešné zastupiteľstvo boli zvolení pani poslankyňa Vidanová, 

páni poslanci, Husár a Patoprstý. Taktiež v zmysle čl. 5. Bodu 12 platného rokovacieho 

poriadku volíme z poslancov trojčlennú návrhovú komisiu, prikročme teraz k voľbe návrhovej 

komisie. Nominácie za našu stranu sú pani poslankyňa Schwartzová, pán poslanec Buocik 

a pán poslanec Machata. Má niekto iné návrhy?  

Iné návrhy neevidujem, takže poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň, poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

návrhová komisia bola zvolená v zostave, pani poslankyňa Schwartzová, pán poslanec Buocik 

a pán poslanec Machata. V pondelok 11. septembra vám bola v stanovenej lehote odoslaná 

pozvánka s programom na dnešné rokovanie spolu s materiálmi. V stredu 20. septembra sa 

uskutočnilo spoločné pracovné stretnutie predsedov klubov a komisií, na tomto rokovaní sme 

naprieč politickým spektrom dohodli stiahnutie materiálu, ktorý bol v pozvánke uvedený ako 

bod číslo 21. Jedná sa o návrh na zmenu uznesenia zastupiteľstva BSK číslo 48/2009 zo dňa 

17. 6., ktorým bol schválený dlhodobý nájom stavby Fedáková ulica číslo 5 v prospech 

nájomcu Občianske združenie šanca pre nechcených. Taktiež som si autoremedúrou osvojil 

2 malé zmeny v uzneseniach pri bodoch číslo 4 a číslo 15, ktoré vám priblíži predkladateľ 

materiálu pri úvodnom príhovore. Pýtam sa teraz vás, či máte nejaký iný návrh doplňujúci do 

programu dnešného rokovania.  

Neevidujem žiadny ďalší návrh, takže dovoľte, aby som dal hlasovať o programe tak, ako bol 

pred chvíľou mnou navrhnutý, prosím, prezentujte sa a hlasujte teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

program dnešného zastupiteľstva bol schválený, dovoľte, aby sme teraz pristúpili k jednotlivým 

bodom rokovania. Bod číslo 1 je informácia o plnení uznesení zastupiteľstva BSK s termínom 

plnenia 1. jún až 8. september 2023. Odovzdávam slovo pani riaditeľke úradu, Patrícii Mešťan. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka Úradu BSK)  

Dobre, takže vypnem. 



Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, predmetom tohto bodu je pravidelný materiál 

týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení zastupiteľstva BSK, v tomto prípade s termínom plnenia 

1. jún 2023 - 8. september 2023. V prvej časti materiálu splnené uznesenia je sumár celkovo 

15 splnených uznesení zastupiteľstva BSK, v druhej časti materiálu nájdete odpočet 

priebežného plnenia celkovo 52 uznesení. V rokovacej sále sú samozrejme prítomní riaditelia 

odborov a vedúci oddelení, v prípade otázok sú k dispozícii. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram diskusiu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem nikoho hlásiaceho sa do diskusie, takže ju ukončujem a poprosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhu uznesenia.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Bez zvukovej stopy.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Ďakujem za vaše hlasy, konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol 

proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod číslo 1 programu, konštatujem, že bol schválený tak, 

ako bol predložený návrhovou komisiou a otváram bod číslo 2. Bodom číslo 2 je informácia 

o vybavení interpelácií poslancov zastupiteľstva BSK, pána Švarala a pána Winklera zo dňa 

23. júna 2023. Nech sa páči, úvodné slovo opäť, pani riaditeľka úradu. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka Úradu BSK)  

Nebudem už skúšať, už to ide aspoň takto. Takže ešte raz ďakujem veľmi pekne, pán 

predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. V rámci uvedeného materiálu sa 

nachádza písomné vyhotovenie odpovedí interpelácie pána poslanca Švarala a pána poslanca 

Winklera zo dňa 23. júna 2023. Interpelácie boli písomne zodpovedané zo strany úradu 

a následne zaslané v zákonnej lehote žiadateľom. Znenie odpovedí sú aj súčasťou materiálu, 

ktoré vám bolo na toto rokovanie predložený. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k bodu číslo 2 dnešného programu. Nech sa páči. 

Nehlási sa nikto, takže rozpravu ukončujem a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu uznesenia.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Čakáme chvíľu. Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po 

prerokovaní materiálu berie na vedomie informáciu o vybavení interpelácií poslancov 

zastupiteľstva BSK Petra Švarala a Martina Winklera zo dňa 23. júla 2023. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté tak, ako bolo navrhnuté, ukončujem bod číslo 2 a otváram bod číslo 3. Tým je návrh, 

monitorovacia správa programového rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja 

k 30. júnu 2023. O úvodné slovo poprosím pána riaditeľa odboru financií Mareka Vlčeja. 



Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK)  

Teda vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Ide o pravidelný materiál, ktorým sa 

odpočtuje hospodárenie Bratislavského samosprávneho kraja vždy k 30. 6. príslušného roka. 

Táto predložená monitorovacia správa prezentuje v prvej časti dokumentu výsledky plnenia 

rozpočtu BSK a v druhej časti monitoruje plnenie plánovaných cieľov, merateľných 

ukazovateľov a čerpanie rozpočtu jednotlivých programov podľa schválenej programovej 

štruktúry. K tomuto dátumu rozpočet príjmov a príjmových finančných operácií dosiahol 

plnenie vo výške 125,6 milióna eur, čo je plnenie na 46 %, a rozpočet výdavkov a výdavkových 

finančných operácií dosiahol plnenie v celkovom objeme 102,6 milióna eur, čo je čerpanie na 

37 %, ide o štandardný stav čerpania v rámci tohto obdobia. Materiál obsahuje aj položkový 

typ, popis čerpaných kapitálových výdavkov k 30. 6. a na konci materiálu sú 2 prílohy, z ktorých 

1 je aktualizácia investičného plánu v oblasti ciest druhej a tretej triedy a druhá príloha sa týka 

aktualizácie investičného plánu v oblasti majetku. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, poprosím teraz, aby ste sa prípadne hlásili do rozpravy, ktorú práve do 

rozpravy, ktorú práve otváram.  

Neevidujem nikoho prihláseného, rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu berie na vedomie monitorovaciu správu programového rozpočtu BSK k 30. 6. 2023. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, poprosím, aby ste hlasovali o tomto návrhu, teraz. 

Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol 

proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že uznesenie k bodu číslo 3 bolo prijaté tak, ako bolo 

navrhnuté, ukončujem bod číslo 3 a prechádzame na bod číslo 4. Tým je návrh na prijatie 

úveru zo spoločnosti dnešného National Development Fund II. a.s. A materiál nám uvedie opäť 

pán riaditeľ odboru financií Marek Vlčej. 

 

Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. Vyššie územné celky, vrátane Bratislavského samosprávneho kraja, majú 

vďaka dohode medzi ministerstvom investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 

a organizáciou Slovak investment holding, teda dostali možnosť získať výhodné úvery na 

projekty rozvoja dopravy a ciest druhej a tretej triedy, Bratislavský kraj sa uchádza o úverový 

rámec do výšky 34.000.000 EUR, samotný výsledný schválený úverový rámec v tejto chvíli 

ešte nepoznáme, môže byť nakoniec nižší, ale neprekročí uvedenú maximálnu sumu. Pointou 

tohto programu je, že integrovaný regionálny operačný program prostredníctvom tej 

organizácie si ich a National Development Fund II. poskytne návratné finančné prostriedky na 

úvery, ktorých výhodou je, že v porovnaní s bežne dostupnými bankovými úvermi sú 

výhodnejšie, spočíva to v tom, že sú dlhodobé, majú flexibilnú splatnosť a úročenie len do 

výšky 1 %. per anum. Splácanie bude v ročných intervaloch a vždy ku koncu roka k 31. 12. 

Prvá splátke je v roku 2025. Tou úplne najdôležitejšou informáciou je, že tento úver sa v zmysle 



rozpočtových pravidiel nepočíta do zadlženia Bratislavského samosprávneho kraja. K tomuto 

materiálu je k dispozícii aj súhlasné stanovisko hlavného kontrolóra, je zverejnené na webe. 

Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, Marek, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči.  

Ako prvý sa do rozpravy prihlásil pán poslanec Barto, nech sa páči, odovzdávam slovo. 

Martin Barto (Poslanec)  

Ďakujem, pán predseda, za slovo. Na finančnej komisii sme podmienky tohto úveru prebrali. 

Bola pomerne dlhá diskusia a záver je taký a môžem to teda za finančnú komisiu povedať, že 

odporúčame poslancom, aby hlasovali za prijatie tohto úveru. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem ďalší v poradí, je pán poslanec Mrva, nech sa páči. 

Jakub Mrva (Poslanec)  

Ďakujem pekne. Ja sa chcem spýtať, že či tam bola aj záväzná podmienka mať zoznam tých 

projektov, ktoré budú realizované alebo nebol, lebo aj hlavné mesto si v podstate bralo úver, 

poslanci to schválili a viem, že pri tej jednej tranži bol, bola nutnosť mať presne zoznam 

projektov, pri tej druhej na opravu mostov, ale tá podmienka nebola, tak sa chcem spýtať, že 

či už tuto existuje nejaký konkrétny zoznam. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky. Do rozpravy poprosím teraz pána Vlčeja o reakciu. 

Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK)  

Áno, my sme dostali, ďakujem pekne, my sme dostali podmienku presného alebo teda 

indikatívneho zoznamu. On je aj súčasťou uznesenia, je to tam vlastne rozpísané, že na ktoré 

projekty by to malo byť, je tam rozpis do tej vyššej výšky do 34.000.000 EUR. My máme len 

jednu tranžu, lebo sme už na konci toho termínu, čiže ten termín je do 15. 10. Čiže vlastne 

bolo to celé pripravované celkom rýchlo, ale stihli sme to a stihneme to. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ďakujem, pán poslanec Mrva, nejaká reakcia ešte, či ? Dobre uzatváram rozpravu 

k tomuto bodu programu, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby sme hlasovali teraz.  



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Uzatváram bod číslo 4 a prechádzame na bod číslo 5. Tým je návrh všeobecne záväzného 

nariadenia BSK číslo 5/2023 o poskytovaní dotácií z rozpočtu Bratislavského samosprávneho 

kraja. Poprosím o úvodné slovo opäť Mareka Vlčeka, ďakujem. 

Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. Návrh tohto VZN vychádza z praxe posledných rokov, z legislatívnych zmien 

spotreby, upresnenia jednotlivých bodov. Celý systém podávania už žiadostí o dotáciu bude 

ďalej výlučne elektronicky, týmto krokom odbremeňujeme žiadateľov, akúkoľvek 

administratívu spojenú s fyzickým doručovaním k nám do podateľne. Najvýraznejšie 

administratívne úpravy v novom návrhu tohto VZN sa týkajú podmienok poskytovania dotácií, 

akými sú predovšetkým náležitosti žiadostí, oprávnenosť výdavkov, vyúčtovania výdavkov 

a sankcie a pokuty a samotné podmienky zmluvy. Išlo teda o poznatky z praxe z posledných 

rokov a o ich implementáciu do tohto nového VZN. Úplne tou najdôležitejšou časťou návrhu 

nového VZN je nové prerozdelenie schém, hlavnou zmenou pri schémach je začlenenie novej 

schémy zdravotníctvo, zároveň doterajšia prax ukázala, že bolo potrebné navýšiť minimálne a 

maximálnej výšky dotácie, ďalšou zmenou je navýšenie maximálnej výšky dotácie poskytnuté 

jednému žiadateľovi v jednom rozpočtovom roku. Táto hranica bola zvýšená na 35.000 EUR. 

Tu by som sa pozastavil v tom návrhu, ktorý máte doručený, je práve v tejto oblasti preklep, je 

tam jedna 0 navyše, opravíme ju a bude to správne, je tam, má to byť 35.000 EUR. Nový návrh 

VZN zároveň po novom bude umožňovať, že v prípade, ak nebude vyhlásená niektorá výzva 

v rámci BRDS, je možnosť pomerného prerozdelenia finančných prostriedkov z tejto výzvy do 

ostatných dotačných schém v rámci BRDS. Hodnotiaci a schvaľovací proces BRDS zostáva 

bez zmien, pričom odborná hodnotiaca komisia zostavuje odporúčanie na pridelenie dotácie 

na základe pridelených bodov, tento návrh odborných hodnotiacich komisií je následne 

predložený na rokovanie dotačnej komisii a pre dotačnú komisiu má odporúčací charakter, 

dotačná komisia, potom na konci predkladá zastupiteľstvu BSK návrh na rozhodnutie 

o dotáciách. Návrh tohto VZN bol prediskutovaný v rámci dotačnej komisie a teda teraz je 

predložený na zastupiteľstvo v tom znení, ako bol schválený dotačnou komisiou. Prosím vás 

o jeho podporu. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie Bratislavského samosprávneho kraja číslo 

5/2023 o poskytovaní dotácií z rozpočtu BSK. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby sme o danom uznesení hlasovali teraz. 



Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal 

a ukončujem tým bod číslo 5 programu, prechádzame na bod číslo 6. Tým je odpočet Akčného 

plánu Bratislavského samosprávneho kraja pre implementáciu programu hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja PHRSR Bratislavského samosprávneho kraja na roky 21-27 

s výhľadom do roku 2030 za obdobie od 23. Júna 23. Do 22. Septembra 23. Poprosím 

o úvodné slovo pána riaditeľa odboru stratégie Michala Beniača. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov Úradu 

BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Ide o pravidelný 

materiál, ktorý je predkladaný na rokovanie komisia zastupiteľstva BSK raz štvrťročne. A tento 

materiál sa zameriava na monitorovanie plnenia jednotlivých kľúčových krokov projektov 

akčného plánu, k dnešnému dňu bol vypracovaný v spolupráci so všetkými odbormi úradu 

BSK a prerokovaný na všetkých komisiách zastupiteľstva, kde boli zodpovedané prípadné 

otázky. Ďakujem veľmi pekne. V prípade, ak by boli nejaké otázky, nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, odovzdávam slovo opäť Marekovi Machatovi do 

návrhovej komisie. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, Poprosím, aby sme o tomto materiáli hlasovali teraz.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Uzatváram bod číslo 6 a prechádzame na bod číslo 7. Tým je návrh na predloženie žiadosti 

o nenávratný finančný príspevok pre projekt Regiocap SK AT v rámci programu cezhraničnej 

spolupráce Interreg VI-A Slovensko - Rakúsko na roky 21-27. Opäť úvodné slovo poprosím 

Michal Beniač. 

 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov Úradu 

BSK)  

Ďakujem pekne. V rámci každého programového obdobia Bratislavský samosprávny kraj 

vstupuje do projektu, ktorého partnermi sú organizácie zastupujúce regióny celej programovej 

oblasti, programu cezhraničnej spolupráce medzi Slovenskom a Rakúskom, kde naším cieľom 

je vždy doprevádzať a sieťovať partnerov v rámci celého programového územia, vytvárame 

pre nich podmienky na to, aby mohli vznikať partnerstvá, boli predkladané projekty 

a sprevádzame ich samozrejme aj počas implementácie projektov. Ako som už spomínal, je 

to pravidelný projekt s dĺžkou aktuálne 4 roky. Rozpočet nás ako partnera je necelých 

155.000 EUR na toto obdobie, pri povinnom spolufinancovaní z vlastných zdrojov 8 %. Už iba 



informácia, výzva sa končí 30. 9. čiže budúci týždeň budeme predkladať tento projekt s našimi 

partnermi. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, poprosím teraz, aby ste sa hlásili do rozpravy. 

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii, 

rozpravu ukončujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Samozrejme. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste o tomto materiáli hlasovali teraz. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 44 hlasov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté tak, ako bolo navrhnuté. Uzatváram bod číslo 7 a prechádzame na bod číslo 8. Týmto 

bodom je návrh ideového zámeru pre projekt Parksfit4future v rámci programu cezhraničnej 

spolupráce Interreg VI-A Slovensko - Rakúsko 21 - 27. Opäť má slovo pán Michal Beniač. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov Úradu 

BSK)  

Zámer aj projektový zámer v podstate napĺňa našu ambíciu získať externé finančné prostriedky 

na dlhodobo pripravovaný projekt revitalizácie národnej kultúrnej pamiatky parku v Stupave, 

ktorý je v našom vlastníctve, v podstate podarilo sa nám vytvoriť projektové partnerstvo 

s rakúskymi partnermi, ako je Schlosstadt Eisenstadt Ostereichise Bundesberger, ten ale aj 

samozrejme s našim malokarpatským osvetovým strediskom, máme ambíciu predložiť projekt 

už do spomínanej aktuálne vyhlásenej výzvy s termínom ukončenia na konci budúceho týždňa. 

Našou nosnou aktivitou je revitalizácia parku v Stupave a samozrejme, ešte k tomu súvisiace 

aktivity, ktoré, ktoré súvisia s našou funkciou ako vedúceho partnera v rámci projektu, čiže 

manažment celého projektu a radi by sme v rámci projektu aj vypracovali štúdiu zameranú na 

manažment a starostlivosť o historické parky v kontexte zmeny klímy. Náš rozpočet je vo výške 

necelé 2.000.000 EUR, z ktorých prevažnú časť tvorí revitalizácia parku. Projekt je plánovaný 

na 3 roky. A taktiež platí, že čo sa týka spolufinancovania, tak sme v cezhraničných 

programoch, čiže 8 percentné spolufinancovanie z vlastných zdrojov. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Smeja, nech sa páči. 



Martin Smeja (Poslanec)  

Dobrý deň prajem všetkým, ďakujem za slovo. Rád by sa podporil tento materiál, keďže sa 

teda jedná o stupavský kaštieľský park, o ktorom teda už hovoríme dlhšiu dobu, že sa bude 

revitalizovať a teraz je práve tá výhoda toho, že sa vlastne vieme do toho zapojiť financovaním 

z externých zdrojov a nie našich, čo je teda za rozpočet minimálne BSK veľmi dobrá správa. 

Takže prosím o podporu tohto materiálu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, takže dovoľte, 

aby som odovzdal slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím o hlasovanie o bode 8. Teraz. 

Ďakujem veľmi pekne. Za hlasovalo 44 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, tým pádom konštatujem, že bod číslo 8 a jeho uznesenie boli schválené, ukončujem 

bod číslo 8. Prechádzame na bod číslo 9. Tým je návrh na pristúpenie Bratislavského 

samosprávneho kraja k projektu nad rámec HDP v mestách a regiónoch EÚ v rámci nástroja 

technickej podpory Európskej komisie na rok 2024. Poprosím opäť úvodné slovo Michala 

Beniača. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov Úradu 

BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Bratislavský samosprávny kraj už dlhšie spolupracuje s organizáciou 

Social progress imperative a Európskou komisiou na postupnom zavádzaní indexu sociálneho 

pokroku do strategického plánovania. Vlastne tento index predstavuje nejaký nástroj na 

meranie rozvoja regiónov inými ako ekonomickými parametrami. V predchádzajúcom roku 

sme vypracovali aj návrh metodiky na merania merania priebežného vyhodnocovania úrovne 

sociálneho rozvoja BSK s využitím metodiky spi a cieľom tohto predkladaného projektu je v 

podstate získať expertnú asistenciu zo strany Európskej komisii pri implementácia integrácii 

tohoto, tohoto indexu do rozhodovacích procesov. Projekt je pripravovaný so spolu 

v spolupráci so Social Progress imperatív a participovať na ňom budú aj iné regióny a mestá 

zavádzajúcej spi, napr. Aj mesto Varšava. Pre nás je naozaj veľmi dôležité sledovať aj tento 

index a zavádzať ho do postupného rozhodovania aj vzhľadom na to, že  

Bratislavský samosprávny kraj má obmedzený prístup k externým zdrojom, ktoré sú pridelené 

najmä na základe dosiahnutého regionálneho HDP a my budeme veľmi radi, ak aj v novom 

programovom období sa nám podarí nejakým spôsobom zohľadniť zapracovanie tohto 

progresu sociálneho pokroku do prípravy alokácie pre jednotlivé regióny aj na území 

Slovenska. Tento projekt je bez našej finančnej účasti, v podstate sme len čistý prijímateľ 

pomoci a zastupovať nás v rámci projektu budú naši kolegovia z našej kancelárie v Bruseli. 

Ďakujem veľmi pekne. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu.  

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej 

komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Prosím, aby ste hlasovali, teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal 

uznesenie prijaté v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 9. Odovzdávam teraz slovo 

kolegyni Betke Ožvaldovej na bod číslo 10.  

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Teraz nasleduje 9 materiálov, ktorých uznesenia schvaľujeme trojpätinovou väčšinou hlasov 

všetkých poslancov. Preto vás prosím o zotrvanie v rokovacej sále. Bod číslo 10, návrh 

VZN číslo 6/2023 o výške príspevkov v školských zariadeniach a výške úhrady nákladov na 

štúdium v jazykových školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK, ktorým sa ruší VZN BSK číslo 

3/23 zo dňa 12. 5. 2023. Úvodné slovo pani riaditeľka odboru školstva, nech sa páči, pani 

Janka Zápalová. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK)  

Pekne dobrý deň prajem všetkým. Návrh všeobecne záväzného nariadenia o výške 

príspevkov v školských zariadeniach a o výške úhrady nákladov na štúdium v jazykových 

školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK predkladáme z dôvodu opakovanej zmeny 

legislatívy, a to zákona o dotáciách v pôsobnosti Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny 

Slovenskej republiky, kde sa rozširuje okruh detí s nárokom na poskytnutie tzv. Dotácie na 

podporu výchovy k stravovacím návykom dieťaťa, tzn. Príspevok na tzv. Obedy zadarmo a to 

v sume 2, 30 EUR za každý deň, v ktorom sa dieťa zúčastnilo vyučovania a odobralo stravu. 

Rozširuje sa to o žiakov prvého a štvrtého ročníka a stredných škôl s osemročným 

vzdelávacím programom, v našej, v našom prípade je to 1 tanečné konzervatórium 

a 10 gymnázií s osemročným vzdelávacím programom a taktiež do tejto, teda na túto dotáciu 

budú mať nárok žiaci prvého ročníka stredných škôl s päťročným vzdelávacím programom, ak 

dieťa bolo prijaté na vzdelávanie z ôsmeho ročníka Základnej školy, v našom prípade máme 

12 škôl, ktoré poskytujú päťročné bilingválne vzdelávanie. Okrem toho sa oproti 

predchádzajúcemu VZN na žiadosť riaditeľov škôl upravujú finančné pásma pri niektorých 

školách na nákup potravín a taktiež sa upravuje výška režijných nákladov. No a ďalšou 

zmenou je to, že sa mení adresa jedného školského zariadenia, a to školského internátu pri 

strednej odbornej škole chemickej, ktorý mal svoje sídlo ešte na pôvodnej adrese na 

Račianskej. Škola internát neprevádzkovala. Nakoľko sa nám podarilo dohodnúť so 

Slovnaftom na prenájme časti ich ubytovacieho zariadenia od 1. 1. 2024 začne škola 

prevádzkovať školský internát na novej adrese, tzn. Vo Vlčom hrdle pri škole. Ak sú nejaké 

otázky, nech sa páči.  



Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Ďakujem za úvodné slovo, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Hitková. 

Petra Hitková (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja chcem len podporiť tento návrh, my sme ho prerokovali na komisii 

pre školstvo, mládeže, šport a nebol, neboli voči nemu žiadne výhrady, tak vás poprosím 

o podporu. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Keďže nemáme nikoho prihláseného, uzatváram diskusiu a slovo má 

návrhová komisia. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, nehlasovali dvaja, 

uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu programu, a tým je bod číslo 11. Je to 

takisto návrh VZN číslo 7 z roku 2023 o zriadení spojenej školy so sídlom Myslenícka 1, 

Pezinok s organizačnými zložkami, obchodná akadémia a stredná odborná škola podnikania, 

služieb a súčasťami školská jedáleň a školský internát. Nech sa páči. Úvodné slovo má Janka 

Zápalová. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. Takže tento návrh všeobecne záväzného nariadenia predkladáme v zmysle 

§ 9 ods. 1, písmeno a zákona o štátnej správe v školstve a školskej samospráve, v zmysle 

ktorého samosprávny kraj zriaďuje všeobecne záväzným nariadením a zrušuje podľa siete 

stredné školy, tzn. v zmysle alebo týmto všeobecne záväzným nariadením Bratislavský 

samosprávny kraj na základe rozhodnutia Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu a na 

základe predchádzajúcich uznesení Bratislavského samosprávneho kraja zriaďuje od 

1. 9. 2024 spojenú školu Myslencká 1, Pezinok, ktorá bude mať organizačné zložky, obchodnú 

akadémiu a strednú odbornú školu podnikania a služieb a súčasti, školskú jedáleň a školský 

internát. Je to v podstate formálne zavŕšenie tých zmien, ktoré boli schvaľované 

v zastupiteľstve v marci tohto roku a následne po schválení všeobecne záväzného nariadenia 

budú realizované ďalšie kroky v zmysle legislatívy, tzn. bude vydaná nová zriaďovacia listina, 

následne ustanovená rada školy a následne prebehne aj výberové konanie na riaditeľa nového 

subjektu novej školy. Ak sú nejaké otázky, nech sa páči. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo, otváram diskusiu. 

Uzatváram diskusiu, slov má návrhová komisia. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 



materiálu schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie BSK číslo 7/23, ktorým sa zriaďuje 

spojená škola so sídlom Myslenická 1, Pezinok, s organizačnými zložkami, Obchodná 

akadémia a stredná odborná škola podnikania a služieb a so súčasťami školská jedáleň 

a školský internát. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Ďakujem. Hlasujeme teraz, poprosím vás.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Za bolo 40 poslancov, nikto nebol proti, nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, nehlasovali traja, 

uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu a tým je bod číslo 12, návrh zámeny 

pozemkov medzi Bratislavským samosprávnym krajom a obcou Nová Dedinka, ako prípad 

hodný osobitného zreteľa. Úvodné slovo má pán vedúci právneho oddelenia, pán doktor 

Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Ďakujem pekne, takže pekné predpoludnie za mňa. V tomto prípade máme na stole návrh, 

tak, ako hovorí jeho názov, zámena pozemkov medzi Bratislavským samosprávnym krajom a 

obcou Nová Dedinka, ide o zámenu 1 k jednej, tzn. rovnaké metre štvorcové dávame my obci 

ako my od obce získavame, my získavame pozemky pod našou cestou, ktorá ide cez obec a 

zase my dávame obci časť cestného pozemku, na ktorej obec bude budovať cyklotrasu. 

Materiál bol prerokovaný v príslušných komisiách, kde bol odporúčaný na prerokovanie a 

schválenie bez pripomienok, takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Ďakujem za úvodné slovo, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Ďakujem pekne, hlasujeme teraz, kolegyne, kolegovia, ďakujem.  

Za bolo 38 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, piati nehlasovali, 

uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k ďalšiemu bodu programu a tým je bod číslo 13, návrh na schválenie urovnania 

právnych vzťahov vyplývajúcich z kúpnej zmluvy na predaj nehnuteľnosti na Kupeckého ulicu 

číslo 39. v Pezinku, je to národná kultúrna pamiatka, pamätný dom Jána Kupeckého 

uzatvorenej dňa 19. 12. 2016 medzi BSK a mestom Pezinok, ako prípad hodný osobitného 

zreteľa. Úvodné slovo, nech sa páči, pán Šaray Matúš. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Materiál sme si podrobne rozobrali na všetkých komisiách, kde sme si vysvetlili celú tú 



chronológiu, ako tam došlo v roku 2016 k schváleniu predaja tohto Kupeckého domu, ako 

následne z dôvodu nesplnenia jednej z podmienok na strane mesta Pezinok došlo aj k zániku 

tejto zmluvy z titulu rozväzovacej podmienky, tento materiál v podstate rieši tak, ako hovorí 

názov urovnanie tých vzťahov, vzhľadom na to, že obe zmluvné strany, aj BSK, aj mesto 

Pezinok majú záujem na zotrvaní v tomto zmluvnom vzťahu a potvrdzujeme si tu, že mesto je 

naďalej vlastníkom tohto objektu, mesto sa zaväzuje splniť tie podmienky tak, ako boli pôvodne 

schválené, hlavne teda udržať v prevádzke tento objekt a zainvestovať alebo doinvestovať 

sumu 200.000 EUR do jeho rekonštrukcie a následne udržiavať ho ako kultúrnu pamiatku, ako 

rodný dom Jána Kupeckého, vrátane kultúrnych aktivít, ktoré aj pôvodné uznesenie v podstate 

hovorilo a predpokladalo, takže na komisiách sme si to vysvetlili, povedali, materiál prešiel 

a bol odporúčaný bez pripomienok. Poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu, máme tu prihláseného pána primátora 

Romana Mácsa, nech sa páči, máte slovo. 

Roman Mács (Poslanec)  

Dámy a páni, pekný deň želám. Ďakujem. Týmto by som chcel poďakovať župe, ktorá našla 

spôsob a cestu, ako sa vysporiadať s problémom, ktorý tu bol z minulosti. Pôvodne som 

plánoval, že podám poslanecký návrh, ale na základe dohody s predstaviteľmi župy sme si 

povedali, že to vyriešime takým spôsobom, aby to bolo opäť v rámci všetkých pravidiel a verím, 

že keď ho budeme otvárať, tak otvoríme nový stánok kultúry, ktorý bude prinášať radosť 

každému, či už obyvateľovi alebo umelcovi. Ešte raz ďakujem župe za ústretovosť a verím 

kolegyne, kolegovia, že to podporíte. Pekný deň. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Solga.  

Oliver Solga (Poslanec)  

Dámy a páni, prepáčte, ak vás oberiem o trošičku času, ale najmä preto, že sú to noví poslanci. 

Rodný dom Jána Kupeckého, pretože stále je takto uvedený ako národná kultúrna pamiatka, 

bol v štyridsiatom piatom, do štyridsiateho piateho bol normálnym rodinným alebo bývaním 

obyvateľky nemeckej národnosti, ktorá bola vysťahovaná, ten dom až do päťdesiateho 

druhého roku chátral, potom bol rekonštruovaný, bola tam urobená expozícia výhradne Jána 

Kupeckého zo zbierok národnej a mestskej galérie v Bratislave. Tá zbierka trvala do 

šesťdesiateho siedmeho roku, od tej doby tam bývali výstavy. Neberte to prosím, ako 

samochválu, ale množstvo výstav v sedemdesiatych, osemdesiatych rokoch som tam sám 

realizoval, boli tam výstavy významné, umelcov, ktorí v Bratislave a oficiálne na Slovensku 

nemohli vystavovať, za všetky spomeniem aspoň Jozefa Jankoviča. To bolo dávno pred 

osemdesiatym deviatym rokom. Okrem toho celý život sa venujem ako historik umenia, dielu 

a živote Jána Kupeckého, napísal som monografiu s prispením BSK, niekedy v šestnástom 

roku, je to jediná kniha, ktorá vyšla o Kupeckom za posledných 60 rokov v Československu. 

Mojou jedinou mojou výhradou bolo, keď na mestskom zastupiteľstve v Pezinku vo štvrtok sme 

schvaľovali tento materiál v bode c. Bolo pridané alebo navrhol predseda komisie navrhol vo 

vete expozícia o živote a diele Jána Kupeckého, slovné spojenie a iných osobností. Protestoval 

som proti tomu pretože, sú to otvorené dvere pre iné osobnosti a ja nechcem, aby to dopadlo 

ako napr. S Fleischmannom v Bratislave a s mnohými inými umelcami, kde, ktoré boli, ktoré 

mali svoje rodné domy a expozície a potom prišiel niekto veľmi nekultúrny a jednoducho ich 



zrušil. Preto som bol proti tomu vyhláseniu. Bol som ubezpečený, že to je rozhodnutie komisie 

kultúry, dostal som rozhodnutie komisie kultúry až v utorok ráno a ani jediným slovom tam nie 

je spomenuté, že by malo ísť o expozíciu o živote diela Jána Kupeckého a iných osobností, 

ale citujem: podmienkou bodu c, toho nášho bodu c, na ktorom sa dohodlo vedenie mesta aj 

BSK, je napísané: aby sa rozšírila o možnosť konania viacerých iných kultúrnych podujatí, 

nielen so zámerom Kupeckého, neviem, čo je zámer Kupecký, ale aj s možnosťou iného 

kultúrneho využitia v týchto priestoroch. Stála expozícia s témou Kupeckého, neviem, čo je 

téma Kupeckého by bola zachovaná, ale popritom by mohli byť aj iné kultúrne aktivity v rámci 

možnosti využitia priestoru. Evidentne je vidieť, že navrhovateľ neštudoval materiály BSK ani 

z roku zmluvy, ani z roku 2016, ani 17, lebo ako mi potvrdí aj pán doktor Šaray, s ktorým sme 

to niekoľkokrát konzultovali, je tam jasné a explicitne explicitne, pardon, explicitne 

pomenované, že okrem stálej expozícii Jána Kupeckého, záväzok BSK je na 20 rokov, tam 

môžu byť aj ostatné podujatia, tzn. iné výstavy na dvorčeku, sochy, koncerty, premietania 

filmov, besedy, sympózia atď. Ale našou podmienkou, a teraz hovorím ako poslanec BSK, 

našou podmienkou je, aby tam bola stále minimálne tých 20 rokov expozícia o živote a diele 

Jána Kupeckého. To je z mojej strany všetko a ja vás veľmi prosím, aby ste tento návrh 

podporili, lebo už vlastne ako sa hovorí, že do tretice všetkého dobrého, tak my to schvaľujeme 

do tretice a pevne verím, že už viacej sa k tomu vracať nebudeme, až vtedy, keď budem mať 

tú česť ako predseda komisie kultúry Bratislavského kraja vás pozvať na otvorenie expozície 

o živote a diele Jána Kupeckého. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, uzatváram rozpravu k tomuto budú programu a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby ste hlasovali, teraz.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. 

Ukončujem bod číslo 12 a otváram bod číslo 13. Tým je návrh na schválenie. 

Pardon, ukončujem bod číslo 13 a otváram bod číslo 14. Tým je návrh na schválenie nájmu 

časti pozemku s parc. č. 988/2 a cesty III/1052 postavenej na tomto pozemku v katastrálnom 

území Nový Svet, obec Nový Svet za účelom vybudovania IBV Pri Majeri JUH, Nový Svet, 

Obecná kanalizácia 2. etapa, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Matúš, poprosím 

zdôvodniť tento bod. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. V tomto prípade schvaľujeme nájom pre samotnú obec, ktorá tam ide 

realizovať kanalizáciu, tzn. ide o vytvorenie len právneho vzťahu, aby mohli získať príslušné 

stavebné povolenie. Schvaľuje sa to v súlade s naším VZN podľa schválených cien je tam 



30 EUR za meter štvorcový a rok. Materiál opäť prešiel všetkými komisiami, bol odporučený 

na prerokovanie v zastupiteľstve, jeho schválenie bez výhrad, poprosím o jeho podporu. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. 

Keďže neevidujem nikoho, kto by sa do rozpravy hlásil, rozpravu ukončujem a odovzdávam 

slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, aká bol predložený 

ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Podotýkam, že na schválenie tohto bodu programu je potrebná trojpätinová väčšina hlasov. 

Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že 

bod číslo 14 bol schválený, uzatváram ho a prechádzame na bod číslo 15. Tým je návrh na 

zmenu uznesenia zastupiteľstva BSK číslo 62/2023 zo dňa 12. Mája 2023, ktorým bol 

schválený nájom spoločnosti Bilčík, spol. s r.o, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Matúš, 

opäť slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Ďakujem. V tomto prípade upravujeme uznesenie na základe žiadosti toho žiadateľa tak, ako 

je v materiáli uvedené. Svojím listom nás na jednej strane nám poďakoval, lebo vám ako 

poslancom poďakoval za schválenie toho nájmu. Plánuje tam v Pezinku budovať čerpaciu 

stanicu, ako vyvolaná investícia je tam povinnosť vybudovania pripájacieho a odbáčacieho 

pruhu k našej ceste. Za tým účelom sme mu štandardne prenajímali časť pozemku a tak, ako 

sme to bežne dávali, ako to bolo zaužívané, sme aj schválili, že nájomné sa berie alebo teda 

platí od doby vydania stavebného povolenia na tú cestu až do následnej kolaudácie 

a protokolárneho odovzdania bezplatného v prospech kraja. Žiadateľ nás požiadal o zmenu 

alebo úpravu tohto uznesenia na základe toho, že sa dostal do trošku procesných problémov 

pri vybavovaní stavebného povolenia na samotnú hlavnú stavbu, tzn. na tú benzínovú pumpu, 

kedy hrozí, že bude možno rok, dva čakať na vydanie stavebného povolenia. Musel by 2 roky 

platiť takmer 50 tisícový nájom, ktorý robí v podstate ten jeho zámer ekonomicky 

nerentabilným. Na základe tejto žiadosti sme predložili takýto materiál s tým, že uviedli sme 

ho pred všetkými vami poslancami v komisiách, že je to teraz naozaj na zváženie, na vašej 

dobrej vôli, či vyjdete tomuto žiadateľovi v ústrety, či to zohľadníte. Na komisiách bola táto 

diskusia, stretlo sa to s pochopením. Ten materiál bol odporúčaný na prerokovanie 

v zastupiteľstve, vznikla diskusia, z čoho potom aj bol materiál alebo uznesenie upravené, čo 

pán predseda avizoval, že autoremedúrou si osvojuje úpravu toho uznesenia v tom zmysle, 

že sa tam doplní 30 mesačná lehota, aby sme nemali ten pozemok viazaný neprimerane dlho, 

tzn. ten žiadateľ do 30 mesiacov by mal mať získané to stavebné povolenie na tú benzínku, 

resp. aj na tú, na tú cestu, ak nie, tak to v podstate celé vieme o tej zmluvy odstúpiť, aby sme 



nemali viazané viac viazané ruky neprimerane dlho. Takže v tomto duchu materiál prešiel, 

komisiami bol odporúčaný aj na zastupiteľstvo, takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem a poprosím teraz o príspevky do rozpravy, ak nejaké sú.  

Neevidujem žiadny, tým pádom rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Opäť upozorňujem, že ide o osobitný zreteľ, takže je potrebná trojpätinová väčšina 

všetkých hlasov. Poprosím, aby ste hlasovali, teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

uznesenie bolo prijaté v navrhovanom znení a tým pádom ukončujem bod číslo 15. 

Prechádzame na bod číslo 16. Tým je návrh na zmenu uznesenia zastupiteľstva BSK číslo 

370/2021 zo dňa 11. 6. 2021, ktorým bol schválený predaj, nájom, zriadenie vecného 

bremena, podmienky realizácie a osobitné podmienky ochrany záujmov Bratislavského 

samosprávneho kraja, koncepčnej zmeny usporiadania areálu patrónka, ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Poprosím o úvodné slovo pána zástupcu riaditeľky úradu Emila Pavlíka, 

nech sa páči. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. V rámci predmetného uznesenia 370 roku 2021 bol schválený samotný 

projekt rekonštrukcia areálu Patrónka, pričom v tomto uznesení dochádza k technickej zmene 

jednej lehoty, a to z dôvodu, že v zmysle časti e, bod g.  

Uznesenia 370 roku 2021 bol kraj a bol zaviazaný, že môže podpísať zmluvy s partnermi 

projektu až potom, ako bude disponovať stanoviskom ohľadom prípustnosti projekt hľadiska 

štátnej pomoci. Na základe tejto skutočnosti sme oslovili Protimonopolný úrad, ako aj 

Európsku komisiu so žiadosťou o posúdenie tohto projektu, pričom následne prebiehalo 

komunikácia s orgánmi jednak národnými a nadnárodnými, konkrétne s generálnym 

riaditeľstvom pre hospodársku súťaž, pričom všetky naše podania, ich dopyty, naše vyjadrenia 

a následné stanovisko generál riaditeľstva pre hospodársku súťaž Európskej komisie máte 

v rámci materiálu pripojené. Bohužiaľ, získanie tohto stanoviska trvalo takmer rok a pol a tým 

pádom sa nám posunuli jednotlivé lehoty, ktoré, ktoré boli napočítané do harmonogramu 

samotného projektu. Z toho dôvodu došlo k technickej nemožnosti pre partnera projektu 

realizovať jeho povinné investície, nakoľko tie mal realizovať do dvoch rokov odo dňa prijatia 

uznesenia, avšak nemohol začať skôr, ako získame stanovisko príslušných orgánov, ktoré 

sme získali až, až teraz. Tým pádom o túto lehotu žiadame posunúť termín plnenia jeho 

povinnosti a to je vlastne predmetom prvej časti uznesenia, kde schvaľujete posun lehoty na 

plnenie povinnosti partnera projektu realizovať investície do našich zariadení o 2 roky, to sú 

tie 2 roky, ktoré sme čakali na doručenie stanoviska generálneho riaditeľstva pre hospodársku 

súťaž Európskej komisie a zároveň v rámci tohto materiálu sú priložené teda všetky, všetky 

dokumentácie k komunikácii s jednotlivými orgánmi, uznesením v druhej časti beriete na 

vedomie tieto jednotlivé stanoviská a zároveň poverujete úrad na už podpis jednotlivých zmlúv 

s partnermi projektu tak, aby mohli začať s realizáciou projektu. Technicky sme v takom stave, 



všetky zmluvy sú pripravené, naozaj po schválení tohto uznesenia dôjde iba k ich formálnemu 

podpisu a partneri projektu môžu začať s realizáciou investícií, prioritne najskôr v zmysle 

pomeru uznesenia do nášho majetku, do majetku DSS Rosa a priľahlých pozemkov, kde budú 

vybudované zariadenia na rehabilitácie našich klientov a s tým súvisiaca infraštruktúra. 

Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne Emil a otváram rozpravu k tomuto bodu programu.  

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. Nech sa páči. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Poprosím, aby ste hlasovali, teraz.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 1 poslankyňa sa 

zdržala. Týmto konštatujem, že bod číslo 16 bol prijatý tak, ako bol predkladaný, ukončujem 

ho a prechádzame k bodu číslo 17. Tým je návrh na schválenie nájmu časti pozemku 

s parc. Č. 15675/90. Jedná sa o katastrálne územie Ružinova na účely parkovania, ako prípad 

hodný osobitného zreteľa. Matúš, nech sa páči, máš opäť slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Pekne ďakujem za slovo. V tomto prípade vychádzame v ústrety mestskej časti Ružinov, kde 

sme spolu komunikovali a v podstate na časti nášho areálu z strednej odbornej školy stavebnej 

a geodetickej je časť vyasfaltovanej plochy, ktorá sa roky nevyužíva. Bolo to bývalé ihrisko, 

ktoré jednoducho nie je využívané, je tam prístup priamo z verejnej komunikácie, mestská časť 

nás požiadala o možnosť nájmu za účelom vybudovania parkovania pre obyvateľov v súvislosti 

s pripravovanými zmenami, ktoré sa týkajú parkovania v Bratislave, recipročne nám v podstate 

mestská časť vychádza v ústrety a v podstate riešime aj zase parkovanie pre zamestnancov 

úradu v lokalite Štrkoveckého jazera. Takže je tam vzájomná synergia, vzájomná pomoc dvoch 

samospráv. Materiál bol prerokovaný v komisiách, bol odporúčaný na prerokovanie 

a schválenie, takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Matúš, ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a poprosím, aby ste 

o materiáli hlasovali, teraz. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Pán župan, ešte návrhová komisia, ospravedlňujem sa, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, 

aby bol predložený. Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem návrhovej komisii za predloženie návrhu na hlasovanie, poprosím, aby ste hlasovali 

až teraz. 

Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol 

proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že materiál bol prijatý v jeho navrhovanom znení a tým 

pádom ukončujem bod číslo 17. Prechádzame na bod číslo 18. Tým je návrh na schválenie 

predĺženia nájmu objektu na Kľukatej ulici v Bratislave, súpisné číslo 1658 vedeného na 

LV číslo 2983 v katastrálnom území Ružinova a takisto priľahlého pozemku vo vlastníctve 

BSK, ako prípad hodný osobitného zreteľa zmenou uznesenia zastupiteľstva BSK číslo 

88/2014 zo dňa 12. decembra 2014. Udeľujem úvodné slovo opäť Matúšovi Šarayovi. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. V tomto prípade ide o objekt v Prievoze, je to rodinný dom, ktorý je využívaný 

ako Bezpečný ženský dom. Bol tam v minulosti realizovaný takýto projekt. Jeho udržateľnosť 

síce už skončila, ale opakovane vždy o 1 rok predlžujeme účinnosť alebo teda predlžujeme 

platnosť tejto nájomnej zmluvy, pretože tá služba je žiadaná, je potrebná. Odbor sociálnych 

vecí sa nám vždy k tomu vyjadruje. Udelil teraz súhlas, aj keď do budúcna, ak by sme 

potrebovali tento objekt pre nás alebo pre našu službu, prípadne by sme túto službu chceli my 

robiť, tak následne by sme si toto vedeli aj celé prevziať. Takže materiál prešiel všetkými 

komisiami, keďže je tam osobitný zreteľ a bol odporúčaný na prerokovanie a schválenie. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem a otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, hlasujeme teraz, upozorňujem, že ide osobitný zreteľ, takže je potrebná 

trojpätinová väčšina hlasov. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že materiál bol prijatý v jeho predkladanom znení, ukončujem ho a otváram bod 

číslo 19. Ešte, ešte na margo, nejde mi karta, si neodpustím jednu anegdotu z Národnej rady 

Slovenskej republiky, poslancovi Kaníkovi sa pokazila karta, nešla mu, zakričal, že nejde mi 

karta a jeho poslanec Vilo Novotný, že už 2 roky, bolo to v roku, keď SDKÚ už nebola na tom 

tak dobre, no dobre. Bod číslo 19, návrh na určenie primeranej jednorazovej odplaty za 

zriadenie zákonného vecného bremena v prospech Západoslovenskej distribučnej a. s. na 

majetku Bratislavského samosprávneho kraja v katastrálnom území Vysoká pri Morave. 

Úvodné slovo, opäť, pán vedúci právneho oddelenia Matúš Šaray. 



Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. V tomto prípade riešime, ako ju hovorí, názov materiálu, vecné bremeno 

alebo odplatu za vecné bremeno. Je to jeden z tých menej častých prípadov, kedy 

Západoslovenská distribučná si dala vecné bremeno zapísať ako tzv. zákonné, v takom 

prípade odplata ide podľa znaleckého posudku, ktoré oni predložili. A v podstate nejdeme 

podľa nášho VZN, keď schvaľujeme vecné bremená vopred, predtým, ako sa robí investičná 

akcia. Tuto jednoducho oni vykonali rekonštrukciu, keďže to nemali zapísané, dali si to zapísať 

ako zákonné vecné bremeno, takže schvaľujeme tú odplatu podľa schváleného alebo podľa 

predloženého znaleckého posudku. Materiál, takto bol prerokovaný v komisiách a bol 

odporúčaný na prerokovanie a na schválenie. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem a poprosím teraz poslankyne, poslancov, aby o tomto materiáli hlasovali.  

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem tento bod programu a prechádzame na bod číslo 20. Tým je návrh na udelenie 

súhlasu s neuplatňovaním predkupného práva k nehnuteľnému majetku vo vlastníctve obce 

Plavecké Podhradie. Opäť Matúš Šaray, mikrofón je tvoj. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Ďakujem pekne. V tomto prípade riešime neuplatnenie predkupného práva, v minulosti toto 

zastupiteľstvo schválilo predaj niekoľkých parciel v katastri Plaveckého Podhradia, a myslím, 

že vedľa je to Sološnica, obci plavecké Podhradie. Išlo o lesné pozemky ďaleko za obcou, na 

ktorých sa nachádzal vodný zdroj a malý rezervoár vody, ktorý bol vybudovaný ešte 

v medzivojnovom Československu. V tom čase sme v podstate podľa znaleckého posudku 

tieto pozemky odpredali, bola tam podmienka zastupiteľstva, aby sme tam dali vecné 

bremeno, ktoré tam aj bolo zapísané a zapísané tam je stále na tom LV. V prípade, ak by to 

obec chcela tieto pozemky prevádzať, vzhľadom na to, že tam je vhodný zdroj, aby sme o tom 

vedeli, aby sme vedeli mať ako keby nohu vo dverách. V tomto prípade nás obec Plavecké 

Podhradie, zastúpená starostom, požiadali o neuplatnenie tohto predkupného práva 

a informovali nás, že chcú tieto pozemky previesť Bratislavskej vodárenskej spoločnosti, ktorá 

by práveže chcela využiť tento vodný zdroj na posilnenie existujúcej sieti vodovodov, pretože 

v tom Plaveckom Podhradí to už bola, nazvem to, že koncový bod a mali tam v lete veľmi často 

problém s dodávkou vody. Takže dnes v podstate tento materiál rieši len to, že neuplatňujeme 

si uplatnenie toho predkupného práva a súhlasíme s tým, aby to obec previedla, ale výhradne 

v prospech BVS, s tým, že to vecné bremeno tam stále na LV zostáva, takže do budúcna, 

keby to BVS chcela previesť znova, musia sa na nás obrátiť, aby sme my o tom vedeli. Materiál 

bol prerokovaný v príslušných komisiách, bol odporúčaný na prerokovanie a schválenie. 

Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, opäť vás poprosíme, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako 

bol predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem a poprosím teraz poslankyne a poslancov, aby hlasovali o tomto návrhu. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal, 

takže konštatujem, že uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Uzatváram bod číslo 

20 a prechádzame na bod číslo 21. Tým je návrh na poskytnutie dotácie mestu Malacky pre 

projekt skvalitnenie poskytovania zdravotnej starostlivosti v regióne Malacky a okolie, 

skvalitnenie diagnostiky, zvyšovanie bezpečnosti pacienta a zdravotníckeho personálu. 

Poprosíme o slovo pána riaditeľa Tomáša Szalaya, ďakujem.  

Tomáš Szalay (riaditeľ Odboru zdravotníctva Úradu BSK a lekár kraja)  

Dobrý deň, ďakujem pekne. 

Komplexnú starostlivosť pre tých 80 000 obyvateľov malackého regiónu a spádového regiónu 

Záhorie a okolia zabezpečuje nemocnica v Malackách, ktorá patrí do majetku Bratislavského 

samosprávneho kraja, ktorý od roku 2004 túto nemocnicu prenajíma spoločnosti Nemocničná. 

Prenájom je dohodnutý do roku 2035. Nehnuteľnosti, v ktorých súkromná spoločnosť 

zabezpečuje poskytovanie starostlivosti, sú výlučne majetkom BSK. 

Táto nemocnica je dôležitým poskytovateľom zdravotnej starostlivosti v kraji, zhodou okolností 

je to jediná nemocnica, ktorá je majetkom BSK. Patrí medzi nemocnice, v ktorej je menej 

postelí, ale zato je tam veľmi silná špecializovaná ambulantná starostlivosť, je tam pomerne 

vysoký počet špecializovaných ambulancií. Na zabezpečení kvalitných služieb v regióne 

Záhoria a nielen v regióne Záhoria nám záleží. A aj formou poskytnutia dotácie sa BSK snaží 

prispievať k vytváraniu podmienok pre rozvoj. Predmetom tohto návrhu je poskytnutie dotácie 

mestu Malacky na úhradu nákladov na projekt, ktorý sa volá Skvalitnenie poskytovania 

zdravotnej starostlivosti v regióne Malacky a okolia, skvalitnenie diagnostiky, zvyšovanie 

bezpečnosti pacienta a zdravotníckeho personálu. Miestom realizácie vystupuje tohto projektu 

je spomínaná nemocnica Malacky. Dotácia na rok 2023 je navrhnutá vo výške 104.000 EUR. 

Finančné prostriedky na poskytnutie tejto dotácie sú v schválenom rozpočte BSK v programe 

12 zdravotníctvo. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 



 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený, 

ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby sme o materiáli hlasovali teraz.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem týmto bod číslo 21 a prechádzame na bod číslo 22. Tým je návrh na menovanie 

Petra Šimečka do funkcie riaditeľa Správy ciest Bratislavského samosprávneho kraja. 

Poprosím o úvodné slovo Matúša Šaraya, potom poviem aj ja pár slov a otvoríme rozpravu. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK)  

Ďakujem. V tomto prípade ide o menovanie, tak ako hovorí názov materiálu, riaditeľa našej 

príspevkovej organizácie Správy ciest Bratislavského samosprávneho kraja, materiál bol 

prerokovaný v príslušných komisiách, pán Šimeček sa bol v tomto, v týchto komisiách aj 

predstaviť, materiály máte, jeho životopis, je pripravený zodpovedať aj na prípadné vaše 

otázky. V príslušných komisiách, tam, kde to bolo prerokované, bol materiál odporučený na 

prerokovanie a schválenie, takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Dobre, ja by som ešte odovzdal slovo Petrovi Šimečkovi. Je to pre nás strašne dôležitá 

organizácia, takže chcem, aby niečo povedal aj on o svojej práci za posledných 13-

14 mesiacov, dobre rátam? Od 1. Júla 2022, čiže 14 mesiacov. Peter, nech sa páči, 

odovzdávam slovo. A potom teda poviem ja pár slov ešte. 

Peter Šimeček (riaditeľ Správy ciest Bratislavského samosprávneho kraja)  

Dobrý deň prajem. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, v krátkosti som si dovolil 

pripraviť malú prezentáciu, len v skratke spomeniem, že už od roku 2021 som pôsobil v oblasti 

Bratislavského samosprávneho kraja na pozícii vedúceho verejného obstarávania, kedy bol 

výrazne navyšovaný rozsah investícií do ciest, kde boli pripravované jednotlivé verejné 

obstarávania a bol spravované jednotlivé zmluvy, ktorými boli rekonštruované cesty 

v pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. Poprosím ďalší slide. 

Dovolil som si vypichnúť počet úsekov, rozsah investícií a koľko bolo rekonštruovaných. Už 

v čase prvého roku fungovania Správy ciest BSK boli zákazky zadávané na úrade 

Bratislavského samosprávneho kraja, čoho som bol ja priamo súčasťou a zúčastňoval som sa 

prakticky všetkých rokovaní, príprav a zadávaní zákaziek. V roku 2022 sa mi podarilo získať 

dôveru a bol som dočasne poverený vedením Správy ciest BSK. 

Poprosím ďalších slide. 

V krátkosti je tu mapa, koľko bolo zrekonštruovaných ciest, koľko je ďalších pripravovaných 

úsekov, koľko bolo zrekonštruovaných v minulom roku. Podarilo sa nám rozdeliť formu 



zadávania zákaziek podľa jednotlivých technológií. Myslím si, že len na prvý pohľad je vidieť, 

že ten rozsah investícií, ktoré sú do ciest, je veľmi veľký, tej práce tam je veľmi veľa a naozaj 

tá príprava je veľmi dôležitá. Poprosím ďalší slide. 

Čiže len krátke obrázky ako to vyzerá na našich cestách teraz, keď sa naozaj najviacej robí. 

Čiže tento rok, minulý rok a predpokladáme na ďalšie, ďalšie 2 roky, kedy bude to, čo sa 

dneska vám podarilo schváliť, úverové zdroje, investovaný ako keby rekordný objem peňazí 

do ciest pod správou BSK. 

Kde teraz naozaj máme veľmi zákernú a rýchlu úlohu, pripraviť rozsah, popísať a vyhlásiť 

verejné obstarávania do konca roka na celý rozsah, čo sa vám podarilo schváliť, čiže to je 

v krátkosti. Mojou úlohou zároveň nastaviť všetky procesy, správy jednotlivých úsekov, ktoré 

boli zrekonštruované, dovybavujeme sa technikou a tej práce tam je veľmi veľa, všetky tie 

procesy sa nastavujú nanovo. Ako viete, tá spoločnosť je celá nová, čiže som veľmi rád, že sa 

mi podarilo získať dôveru a bol som na dnešnom zastupiteľstve navrhnutý ako nový riaditeľ. 

Poprosím vás akékoľvek otázky, veľmi rád zodpoviem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Za mňa poviem toľko, že cestárska firma bola takým neuralgickým 

bodom BSK dlhé roky. My sme nakoniec v roku 2018-19 pristúpili k nejakým radikálnym rezom, 

lebo išlo to naozaj veľmi nesprávnym smerom a mali sme potom obdobie, kedy sme robili 

výberové konanie. Do výberka sa prihlásili štyria ľudia, zišiel z nich kandidát, ktorý bol taký, že 

najlepší zo štyroch, ale bolo také rozpačité, poviem na rovinu. Nastúpil do funkcie, ten výkon 

bol veľmi slabý, bol až tak slabý, že sme sa museli s ním rozlúčiť po približne 12 mesiacoch 

necelých, dobre hovorím? Takže, takže bolo to naozaj dlhé, dlhé roky vcelku bolestivé a dnes 

konštatujem po 14 mesiacoch pod taktovkou Petra Šimečka, že po prvé, nepočul som nikdy, 

že je nejaký problém s cestármi, po druhé, dostávam perfektnú spätnú väzbu od starostov, 

primátorov z okresov Malacky, Pezinok a Senec. Nepočul som zatiaľ jediné krivé slovo, 

nepočul som nič o zimnej údržbe, to bolo vždy opäť katastrofa, problém, máme sypače, 

nemáme sypače, neobstarala sa soľ, obstarala sa soľ, toto som vôbec neevidoval, že nejaká 

zimná údržba vôbec bežala a prebehla. Peter urobil, podľa mňa aj veľmi dobre personalistické 

rezy, zbavil sa toho, čo tam boli dlhodobo problémoví ľudia, priniesol niekoľko nových a tých, 

čo boli starí a dobrí, tak tých nanovo namotivoval. Takže dneska vidím usmiatych niektorých 

manažérov, ktorí už chceli odchádzať. Peter bol na BSK, myslím, že predtým viac ako 2 roky 

aj 3? 2 roky bol predtým na BSK, takže má dôveru nášho manažmentu, vedenia celého BSK 

a ja teda hovorím, že áno, za normálnych okolností by sa malo robiť výberko, ale v tomto 

prípade si myslím, že je zbytočné a nechcem naozaj ja byť ten, ktorý robí nejaké proforma 

výberka len na to, aby to znova vyhral Šimeček, lebo fakt bol problém vôbec niekoho 

normálneho nájsť, takže ja som veľmi rád, že Petra máme. Toľko asi za mňa, ste prihlásení 

do rozpravy viacerí, takže samozrejme dnešok je tu na to, aby sme o tej téme hovorili a aj 

Patrícia, aj ja, aj Peter budú odpovedať na vaše otázky, vlastne aj Betka, ktorá to má vo svojej 

kuratele. Nech sa páčif, Roman Mács. 

Roman Mács (Poslanec)  

Pán predseda, kolegyne, kolegovia, ďakujem za slovo. Ja z pozície primátora mesta Pezinok 

môžem potvrdiť iba županove slová, že spolupráca s riaditeľom, s dočasne povereným 

riaditeľom Správy ciest je vynikajúca, či už ide o spoluprácu pri údržbe a opravách župných 

ciest alebo pri spolupráci s mestom Pezinok. Naskytá sa mi príležitosť vás všetkých pozvať na 

vinobranie, ktoré začína dnes v Pezinku a končí v nedeľu. A práve sa chcem pochváliť, že 



spoločne so Správou ciest sme dohodli nočné upratovanie, ktoré nám budú oni zabezpečovať 

v jednej časti mesta, čoho sa veľmi teším, lebo to bude vlastne taká premiéra strojov, ktoré 

Správa ciest nakúpila, a tým chcem len deklarovať, že i do budúcna, čo sa týka zimnej a letnej 

údržby, ak bude priestor, už sme o tom mnohokrát debatovali, budeme tieto služby využívať, 

lebo aj kvalitou, aj finančným, finančnými službami sú pre nás výhodné a ja verím, že tá 

spolupráca po dnešnom hlasovaní bude ešte lepšia pán riaditeľ, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ďalším v rozprave prihláseným je pán poslanec Mrva. 

Jakub Mrva (Poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo. No ako pán Solga rád hovorí, že my sme tu noví poslanci mnohí a ja 

som tiež nový poslanec. Pravda je naozaj taká, že reputácia tejto spoločnosti nebola 

v minulosti dobrá, pozorne som to sledoval ešte keď som nebol poslancom a naozaj tým, že v 

podstate nebude transparentné výberové konanie, ja to akceptujem, ale o to pozornejšie teda 

budeme sledovať činnosť spoločnosti, čo je asi prirodzené, pre mňa ale dôležitá vec, ktorú 

mám, je, či veľké investície naozaj idú do opravy ciest, veľké investície, ktoré myslím si, že 

všetci obyvatelia kraja naozaj oceňujú. Čo mne ale tam chýba, je tá perspektíva cyklodopravy. 

Naozaj by som bol rád, kebyže pri týchto rekonštrukciách ciest sa hľadajú všetky možnosti, 

ako pri rekonštrukciách vybudovať bezpečné cyklotrasy, ktoré pomôžu nielen pre 

cyklodopravu, ale aj pre turistický ruch, do dnešného dňa nemáme stále bezpečnú cyklotrasu 

medzi Stupavou a Borinkou, medzi Mariankou a Stupavou, sú to dôležité ťahy aj pre 

obyvateľov Bratislavy, či už na rekreáciu alebo aj na navštevovanie týchto dvoch krásnych 

miest, a preto by som bol teda naozaj veľmi rád, kebyže to tempo budovania cyklotrás, aj to 

zameranie pri tých rekonštrukciách naozaj ide do popredia. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, s faktickou poznámkou na pána poslanca Mrvu, Martin Smeja, nech sa páči. 

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Skúsim zareagovať iba na tie cyklotrasy v oblasti Stupavy a pripojenie na 

priľahlé samosprávy. Doplňujúca informácia, projektové dokumentácie sú v realizácii 

a v príprave smerom na tieto cyklotrasy, čo nás ale najviac zdržuje, je majetkové 

vysporiadanie, a to už aj na úrade tunak určite vediete, že majetkové vysporiadanie typu, že 

Slovenský pozemkový fond, Slovenská správa ciest a podobne, to sú zapeklité veci, ktoré 

trvajú neúmerne dlho. My sme na minulom týždni v zastupiteľstve v Stupave schvaľovali nákup 

pozemku 13 m² od Slovenského pozemkového fondu smer cyklotrasa Lozorno, po troch 

rokoch sme dostali vyjadrenie zo Slovenského pozemkového fondu. To iba teda na obraz toho, 

že či sa proste niečo robí alebo nerobí, žiaľ, tá projektová príprava s majetkovým 

vysporiadaním trvá veľmi dlho. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem za faktickú. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Buocik.  

Ján Buocik (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán predseda. Nejdem. Nejde mi karta. Ďakujem pekne, pán predseda, 

naozaj pre tých kolegov, ktorí sú, sú novými kolegami, stojí za to povedať, že áno, tie 

regionálne cesty v minulosti neboli vedené, neboli vedené dobre. Ja ako predseda komisie 



dopravy v tom predchádzajúcom období som bol pri väčšine tých rozhodnutí, ktoré sa týkali 

tej transformácie. Dnes môžem povedať, že v podstate skoro nie je týždeň, aby som nevidel 

nejaký nový status z BSK o tom, ktorá cesta, ktorý úsek cesty je opravený. Tak to malo byť 

vždycky. Ja sa teším tomu, že to tak je konečne teraz, pomôže tomu aj ten, aj ten nový úver, 

ktorý sme schvaľovali pár bodov dozadu. Držím novému riaditeľovi palce, aby naozaj tých, 

tých statusov o opravených cestách a úsekoch ciest neubúdalo, a aby teda robil v tejto veci 

maximum. Záverom mi nedá povedať, všade samý Šimečka, ďakujem pekne. 

Smiech v sále. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalším v rozprave prihláseným je pán poslanec Gašparovič. 

Štefan Gašparovič (poslanec)  

Ďakujem za slovo. 

Vážené kolegyne, vážení kolegovia. Nerozprávam len ako poslanec z regiónu, ale aj ako 

starosta, ako predseda Združenia miest a obcí malokarpatského regiónu, kde je združených 

24 miest a obcí malokarpatského regiónu, ale hlavne ako predseda dopravnej komisii na 

Bratislavskom samosprávnom kraji. Môžem naozaj povedať, že za posledné obdobie, odkedy 

Peter Šimeček je vo funkcii dočasného povereného riaditeľa alebo vedenia Správy ciest, sa 

nerobia len estetické úpravy, ale naozaj sa reálne rekonštruujú veľmi kvalitnou technológiou 

všetky komunikácie, kde máme istotu, že dlhé roky nám nebudú sa odtrhávať krajnice ako 

v minulosti. Že vyasfaltovala sa komunikácia do dvoch, do troch rokov, krajnice boli opäť 

odtrhnuté. Takže chcem poďakovať a podporiť pána Šimečku do tejto funkcie, nielen ako 

starosta, ale teda aj ako poslanec župy a predseda dopravnej komisie. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším do rozpravy prihláseným, ďalšou, je vicežupanka Alžbeta 

Ožvaldová. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK)  

Veľmi pekne ďakujem za slovo a ja by som chcela potvrdiť len slová našich predrečníkov. Tí, 

ktorí sme tu boli, prežili sme toho veľa, aj s tou RCB, vieme, o čom to bolo, potom sme mali 

regulérne výberové konanie, bohužiaľ, mali sme riaditeľa, na ktorého sme sa nemohli 

spoľahnúť, však keď čítate správy aj nášho kontrolného úseku, tak to potvrdzuje, že to bol asi 

zlý výber. 1. Júla minulého roka sa tam dostal pán Šimeček, ho poveril pán župan prácou 

riaditeľa Správy ciest našej príspevkovej organizácie. A musím povedať, že od tej chvíle nám 

mohol kameň padnúť zo srdca, ten ťažký kameň, preto lebo odvtedy máme ozaj aj výberové 

konania, aj všetky práce, ktoré sa tam vykonávajú, už potvrdené predrečníkmi, že tá práca je 

rýchla, efektívna, kvalitná. A sme radi, že ho tu máme. A dovoľte mi ešte jednu pripomienku, 

ak niekto hovorí, že máme robiť nové výberové konanie, tak môžem potvrdiť slová pána 

župana, my sme robili výberové a mali riaditeľa, ktorý sa nevyzná vo veciach, tak my to 

nepotrebujeme. A vidíte, že od 1. Júla, nie po pol roku, ale po 14-15 mesiacoch prichádza 

tento materiál, keď už sme si istí všetci tým, že pán Šimeček je správny chlap na svojom 

mieste, takže poprosím vás o podporu tohto materiálu. Ďakujem veľmi. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Savkuliak, nech sa páči, Jozef. 



Jozef Savkuliak (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Milé Kolegyne, kolegovia, dovoľte, aby som aj ja. Tak možno my sme taká 

okrajová časť nášho kraja, mikroregión Červený kameň, za minulý rok a tento rok sa nám 

zrekonštruovala cesta od Dolian až po Báhoň. Ale čo asi sa najviac teším a chcem sa 

poďakovať, že v pesničke je, že Peter Bič projekt spievali pesničku, že najhoršia cesta z Trnavy 

do Budmeríc, tak už to nie je pravda, ale máme najlepšiu cestu, takže ďakujem veľmi pekne 

aj pánovi županovi a všetkým zainteresovaným, aj teda budúcemu pánovi riaditeľovi, aj 

terajšiemu poverenému Peťovi Šimečkovi. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Keď raz niekto bude obviňovať nás, že vôňa asfaltu je najlepšia predvolebná vôňa, 

tak práve Budmerice sme zhodou okolností stíhali tesne pred voľbami. Viem, že pán starosta 

bol dosť v napätí a nahnevaný na župu, ale nakoniec sa to podarilo ešte v tom termíne. Takže 

ďakujem, nech sa páči, s faktickou na pána Savkuliaka Oliver Solga. 

Oliver Solga (Poslanec)  

Dámy a páni, nebude to faktická na kolegu Jožka, ale chcel by som len pripomenúť ako 

vidiecky poslanec, vynikajúca cesta z Modry do Šenkvíc, zo Šenkvíc do Pezinku, zo Šenkvíc 

do Blatného. Naozaj to, čo hovoril aj môj kolega Martin a ďalší, krajnice prvýkrát vynikajúce a 

len jedna poznámočka k tým cyklotrasám, cyklochodníkom. Iste. Chceli by sme aj my 

z Pezinku napr. do Senca, najmä cez letné mesiace, na kúpanie atď. Ale jeden obrovský 

problém, ktorý treba ľuďom pripomínať, je vysporiadanie pozemkov, mohli by sme 100× chcieť, 

keď narážame na problém s vysporiadaním pozemkov. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Neevidujem už žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu menuje podľa § 11 ods. 2, písmeno h, zákona č. 302 z roku 2011 Z. z. 

o samosprávnych krajoch zmení neskorších predpisovov pána Petra Šimečka do funkcie 

riaditeľa Správy ciest Bratislavského samosprávneho kraja so sídlom Čučoriedková 6, 

827 12 Bratislava, IČO 538 11 03. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem za veľmi explicitné uznesenie, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Peter, je to silný mandát. Gratulujem ti k nemu. Dôvera zaväzuje a sedia tu v obecenstve 

vlastne tvoji klienti, to sú väčšinou starostovia, primátori alebo župní poslanci z regiónu mimo 

mesta Bratislava, takže sa staraj o nich tak, aby o rok ťa pochválili opäť. Dobre? Ďakujem.  

Ďakujem, otváram, uzatváram bod číslo 22, otváram bod číslo 23 programu, tým je voľba člena 

členstva poslanca Rudolfa Kusého v komisiách zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja. Tento materiál vznikol na základe prejaveného záujmu pána poslanca o aktívnejšie 



prispievanie k tomu, aby župa fungovala ešte lepšie, takže ja tento typ iniciatívy vítam. 

Väčšinou za mnou chodíte s tým, že sa chcete odhlásiť z komisie, takže toto je taký ten opačný 

prípad a ja si myslím, že je to, je to dobré a teším sa z toho, že chcete pracovať viac. Takže to 

je môj úvod, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči. Oliver. 

Oliver Solga (Poslanec)  

Prepáčte, prepáčte, že do tretice, ale poviem to aj za nás ostatných, ktorí sme sa v stredu 

zúčastnili na klube a predtým aj na komisiách. Samozrejme, podporujeme iniciatívu nášho 

kolegu a budeme radi, keď bude chodiť na komisie, ale budem tlmočiť stanovisko, názor, bolo 

by naozaj treba, aby sme v prvom rade na tie komisie chodili rovnako ako na Rady škôl.  

Za druhé, aby sme sa ospravedlňovali, lebo naozaj nám to robí problémy aj na komisiách, keď 

sa stretneme a hovoríme o tom, že budeme čakať, koľko? 5, 10 minút, 15 minút a ľudia sa 

nám a my nevieme, či prídu, ja si myslím, že je naozaj našou povinnosťou a považujem to aj 

za taký prejav slušnosti. Jedno kliknutie v tom okamžiku, ako mi príde, že pozývame vás na 

komisiu, tak kliknúť, áno, prídem alebo neprídem, ospravedlňujem sa, mám takýto dôvod. 

Takže ja teraz možno som predbehol Matúša, lebo s ním sme to preberali opakovane, ale 

naozaj by som apeloval, ako ja neviem, možno aj najstarší tu poslanec, no Juraj (Jánošík), 

dobre, tak, tak naozaj, aby sme reagovali aspoň tým kliknutím alebo pár slovami, ja napíšem 

vždy, že teším sa. Takže poprosím vás o naozaj dochvíľnosť, aby sme boli uznášaniaschopní, 

ale najmä, aby sme vedeli, aj v tom momente, už je jedno, či dostávame pozvánky, dokonca 

niekedy dvojmo, tak je jedno, či sa ospravedlníme predsedkyne komisie, tajomníčke alebo 

predsedovi komisie, ale poprosím vás, aby sme, milé kolegyne a kolegovia, aby sme to naozaj 

robili. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Je to validná poznámka. Niektorí z nás budú asi po 30. septembri členmi Národnej 

rady Slovenskej republiky, možno aj ministrami a pod., Takže treba si reálne zvážiť možnosti 

a radšej sa ospravedlniť, povedať, že nestíham to, mám iné povinnosti, ako potom mať vysoké 

neúčasti na komisiách, lebo ja to fakt beriem tak, že tie piatkové zástupka sú už iba na to, aby 

sme formálne schválili to, čo sa predžuje a do detailu vydiskutuje na komisiách. A aj vďaka 

tomu vám potom môžem dávať v podstate voľné piatky. Už dnes od jedenástej predpokladám, 

že skončíme, takže si to vážme, že tu nevysedávame dlho, ale kvalitná práca komisií je 

základným predpokladom preto, aby tie zástupka potom išli takto rýchlo, ako idú. Ďakujem. 

Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do diskusie, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu volí v súlade so zákonom č. 302 z roku 2001 Z. z. o  

Juraj Droba (predseda BSK)  

samospráve vyšších územných celkov pána poslanca Mgr. Rudolfa Kusého za člena 

v nasledovných komisiách zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja: komisia 

mládeže a športu, komisia sociálnych vecí, komisia územného plánovania, regionálneho 

rozvoja a životného prostredia. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali teraz. 



Konštatujem, že za hlasovalo 36 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, nezdržal sa nikto. 

Pán poslanec Kusý, že držím palce v aktívnej práci v komisiách. Ukončujem bod číslo 23 

a prechádzame na bod číslo 24. Tým je správa o výsledkoch kontrolnej činnosti ÚHK 

Bratislavského kraja za prvý polrok 2023. Pán hlavný kontrolór Slezák, nech sa páči, máte 

slovo. 

Milan Slezák (hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja)  

Dobrý deň, vážené pani poslankyne, páni poslanci. V zmysle príslušných ustanovení 

všeobecne záväzného nariadenia o kontrole je povinnosťou hlavného kontrolóra vypracovať 

a predložiť zastupiteľstvu správu o výsledkoch kontrolnej činnosti. V predloženom materiáli sú 

uvedené výsledky všetkých kontrol, ktoré boli ukončené v prvom polroku 2023, bolo zistených 

59 porušení všeobecne záväzných právnych predpisov, k dnešnému dňu boli ku všetkým 

porušeniam prijaté opatrenia na odstránenie kontrolou zistených nedostatkov. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu.  

Neevidujem žiadnu, áno, prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Monika Ďurajková, nech 

sa páči. 

Monika Ďurajková (poslankyňa)  

Ďakujem pekne, pán predseda. A ja sa chcem spýtať na Správu ciest Bratislavského kraja, na 

tú spoločnosť, kde bola vykonaná kontrola, píše sa tam, že teda bolo podané oznámenie 

o podozrení zo spáchania z trestného činu porušovania povinnosti pri správe cudzieho 

majetku a trestného činu zneužívania právomoci verejného činiteľa. Tak sa chcem spýtať, lebo 

to je informácia z apríla tohto roku, že ako to vlastne napreduje a vlastne či teda stále trvá ten 

proces. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Nech sa páči slovo Milan. 

Milan Slezák (hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja)  

Medzitým podaním a dnešnou dobou sme boli na polícii len 1×, to konanie trvá, nebolo 

ukončené, nedostali sme žiadne uznesenie. Sami čakáme na to, ako to dopadne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

To boli tie staršie trestné oznámenia, hej, ktoré sme my ako úrad podávali, či? 

Milan Slezák (hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja)  

To boli 2 trestné oznámenia, ak si dobre pamätám, tak sa vždy jednalo o práce, ktoré nikto 

nevedel preukázať, ich uskutočnenie, ani prevzatie. Existuje len zaplatenie. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 



Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu berie na vedomie správu o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra 

Bratislavského samosprávneho kraja za prvý polrok 2023. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali, teraz. 

Za hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že 

uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predložené. Uzatváram bod číslo 24 a otváram bod číslo 

25. Tým sú interpelácie, otváram priestor na interpelácie.  

Prvým prihláseným v rozprave je pán poslanec Tydlitát, nech sa páči Peter, máš slovo. 

Peter Tydlitát (poslanec BSK)  

Ďakujem za slovo, pán župan. Budem konkrétne interpelovať teba, pán župan, ale dovoľ mi, 

aby som v prvom rade ti zaželal k tvojej milej rodinnej atmosfére, veľa, veľa šťastia a aby celá 

rodinka bola zdravá. No a teraz pracovne. 

Budem sa snažiť trošku voviesť všetkých kolegov do toho problému takou historickou 

exkurziou od začiatku vytvorenia Bratislavského samosprávneho kraja a potom tam samotná 

tá interpelácia bude v závere. 

V roku 2023 vo februári sa konali v Dolnom Rakúsku krajinské voľby. Je koniec septembra 

2023 a podľa mojich dostupných informácií pokulháva a skôr by som povedal, že nebola nikdy 

taká čudná cezhraničná spolupráca medzi Bratislavským samosprávnym krajom a Dolným 

Rakúskom. 

Vlastne sa musím opraviť, pretože častokrát deklarovaná ochota a spolupráca je len 

fabulovaním z rakúskej strany. Viem o čom hovorím. V prvom volebnom období župy, tzn. ešte 

za funkčného obdobia prvého župana Ľuba Romana bola na stole na spadnutie dohoda o 

vybudovaní dočasného premostenia a vytvorenia malého pohraničného styku medzi 

Rakúskom a Slovenskom v katastrálnych územiach obce Dinkrut a Gajary. 

Keď malo už prísť k samotnej realizácii projektu, veľmi jednoduchého, tak sa stratil, 

zdôrazňujem, v úvodzovkách, stratil pontónový most, ktorý bol v majetku dolného Rakúska. 

On sa potom neskôr objavil po niekoľkých rokoch a to odôvodnenie, že prečo sa stratil, tak 

stratil sa z toho dôvodu, že vtedy politici chceli chrániť svojich občanov v Dolnom Rakúsku 

pred nájazdmi Slovákov. 

Druhý raz bola zmarená myšlienka a v tomto prípade cyklopremostenia v roku 2015 na základe 

stopercentných vyfabulovaných informácií po vybudovaní mostu pre motorové vozidlá v tomto 

regióne, resp. v týchto katastrálnych územiach. 

Verejné zhromaždenie občanov bolo proti, na rakúskej strane samotní občania obce Dinkrut 

to neskôr sami potvrdili aj túto fabuláciu z toho dôvodu, že boli oklamaní a navážali sa do obce 

ľudia až z Viedne, aby v rámci tohto verejného zhromaždenia hlasovali proti premosteniu 

a vybudovaniu cyklomostu medzi obcami Dinkrut a Gajary. 

Aj samotný starosta podľahol tlaku tých ľudí. 

Prečo som zašiel trošku do nedávnej histórie? No z toho dôvodu, že scenár sa začína 

opakovať tretíkrát. 



Dolné Rakúsko nemá záujem o regionálny cezhraničný rozvoj, resp. stále odďaľuje určité 

vyjadrenia a postoje, neviem, či skôr nechce alebo prostredníctvom novozvolených politikov 

a funkcionárov má nastavené úplne iné priority. No a tu je vlastne ten výstup, ktorým sa 

obraciam na teba, pán župan. Aký je momentálne vzťah a nastavený vzťah medzi 

Bratislavským samosprávnym krajom a Dolným Rakúskom ako jedným z veľmi dôležitých 

cezhraničných partnerov? Aké sú spoločné ciele cezhraničnej spolupráce? Resp. boli tam 

nastavené v akčnom pláne, ale ten akčný plán sa pribrzďuje, resp. nenapĺňa. Práve z toho 

dôvodu, že politici Dolného Rakúska tápajú a strácajú sa. No a posledná otázka, kto a akým 

spôsobom komunikuje za Bratislavský samosprávny kraj s Dolným Rakúskom? Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ja som tiež prešiel nejakou anabázou vzťahov s Dolným Rakúskom. Musím povedať, že odišla 

jedna kľúčová osoba, volala sa Martin Eichtinger, jeho oficiálna funkcia bola landesrát 

a prekladá sa tu ťažko do slovenčiny, ale v podstate to bola taká tá výkonná dvojka úradu, hoci 

mal volenú funkciu, tak bol zároveň ako keby si u tej župy. Županka Nicol Leitn je naozaj 

politická figúra, taká tá ťažká váha, bývalá ministerka vnútra atď. Čiže s tou som sa stretol iba 

raz v živote, aj to bolo také 15 minútové odfotenie sa, ale s Martinom Eichtingerom som bol 

v perfektnom kontakte, bol to tiež akože ťažká váha politicky, bol to bývalý veľvyslanec 

Rakúska v Spojenom kráľovstve, seniorný diplomat a zároveň ale strašne taký manažérsky 

človek. My sme s Dolným Rakúskom mali rozrobený vždy 5 a viac projektov paralelne, keď to 

porovnám napr. s Burgenlandom, ktorý je tiež naším susedným krajom alebo s tým, s tým 

maďarským regiónom, ktorý vlastne tam je, ten Mossonmagyarovar, a pomôž mi Betka, možno 

Gyor, (zlá zvuková stopa), tak v podstate tá spolupráca bola veľmi formálna, ale s tým Dolným 

Rakúskom sme sa reálne možno na mesačnej báze stretávali. Martin chodil do Bratislavy za 

mnou na obedy a riešili sme aj pracovné veci a potom už aj súkromne, čiže mali sme veľmi 

dobrý vzťah a z toho potom vyplývala aj perfektná spolupráca, ktorá bola naozaj, ja som to 

nazval, že tak, tak, tak, že čo sa dohodlo, hodinový míting, 5 vecí sa dohodlo, do roka sa 

realizovali a dnes, dnes hľadám toho partnera, ten Martin tam nie je. Voľby nedopadli tak dobre 

pre tú úradujúcu vládnu stranu, ako očakávali, takže Martin vlastne ako keby nebol zvolený 

a dnes naozaj, poviem to na rovinu, nemáme tam partnera na úrovni mňa ako župana. Na 

úrovni Matúša Krnčoka, Michala Beniača, samozrejme, oni veľmi intenzívne komunikujú, čo 

sa týka toho automostu alebo tej cesty, to je vlastne tá predlženie A8 rakúskej, tak tam áno, 

najprv bol problém na rakúskej strane, bolo tam také až, dovolím si povedať, že až rasovo 

motivované referendum v tej obci, na základe ktorého si Rakúšania povedali, že my tu 

žiadnych Slovákov a žiadnu cestu nechceme. Potom sa to trošku otočilo, v nejakom momente 

zase sme mali tvrdohlavého starostu s kompou, vášho kolegu, kamaráta, ktorý zase povedal, 

že on tu nechce žiadnu cestu, lebo kompa mu zarába 260 000 ročne. Takže to sú také tie 

drobnosti práce, ktorú, ktorú zažíva aj župan. Dneska je tá situácia taká, že ja by som potom 

možno poprosil asi Michala Beniača, aby reagoval s technikalitami alebo v rámci interpelácie 

by som vám zareagoval nejakou stručnou správou, že na akej úrovni a kde sú dneska tie 

vzťahy s Dolným Rakúskom. Ja naďalej trvám na tom, že takú dobrú spoluprácu som nikdy 

nemal s nikým, skoro ani v politike, ani v biznise, dokonca, ako s tým Dolným Rakúskom za 

čias Martina Eichtingera. Ale poďme, ak chceme fakty, tak vám ich dáme normálne 

vymenované a to bude potom zadanie pre Michala Beniača. Dostanete to písomne, dobre? 

Toľko za mňa. Čiže áno, máme medzinárodných partnerov. Niekedy je to fakt o jednom 



človeku, ktorý buď chce alebo potom sa tam nenájde nikto, kto chce a potom je to také cez 

zuby a nasilu. Zatiaľ toľko za mňa Peťo, dobre? 

Nech sa páči. Ďalšie interpelácie. 

Žiadne nemáme, takže ukončujem tento bod a odovzdávam slovo, neodovzdávam, bez 

návrhovej komisie. 

Dobre, takže prechádzame k bodu Rôzne. 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, v súvislosti s témou regulácie parkovania v mestskej 

časti Ružinov mi dovoľte uviesť ešte jednu zásadnú zmenu, ktorá sa vás bude týkať. 

Nasledujúce rokovanie zastupiteľstva máme naplánované na 10. novembra a to už bude 

zavedené, zavedená parkovacia politika, takže žiaľ už nebude možné zabezpečiť pre vás 

parkovanie tak, ako bývalo u nás zvykom. Preto vás prosím, prispôsobte a naplánujte si svoj 

príchod s časovou rezervou, je veľmi pravdepodobné, že bude problematické v okolí úradu 

BSK zaparkovať v ranných hodinách, čiže naozaj vás prosím, aby ste si rezervovali čas aj na 

takúto situáciu. Je dôležité, aby sme začlenili, začínali naše rokovanie vždy o deviatej a mali 

dostatočný počet prítomných poslancov hneď na začiatku. Ďalšia prosba smeruje   predsedom 

našich komisií, už sme to spomínali viackrát, poprosím opätovne o spoluprácu predsedov 

s tajomníkmi komisií pri overovaní zápisníc z rokovaní komisií. Tajomníci posúvajú zápisnice 

úradu, na základe overeného záznamu sa vypracovávajú materiály na rokovanie 

zastupiteľstva. Tajomníci sú vo veľkej časovej tiesni a naozaj potrebujú overenie zápisov od 

predsedov komisií tak skoro, ako je to možné. No a na záver ešte jedna prosba, reagujte na 

pozvania či na oznamy o rokovaní komisie, či predsedov poslaneckých klubov a komisií. Asi 

tak, ako navrhoval pán poslanec Solga, možno najlepšie okamžite zareagovať na tú správu, 

áno, nie, dám vedieť neskôr. To by mohli byť také 3 možnosti. Je to dôležité aj preto, lebo 

komisie rokujú tesne za sebou a často sa čaká na poslancov, ktorí nie sú ospravedlnení 

z rokovania a komisia tak prichádza o drahocenný čas, ktorý môže venovať jednotlivým bodom 

programu a témam, ktoré sú pre poslancov dôležité. Takže toto bol môj príspevok do témy 

Rôzne. A otváram teraz samozrejme priestor pre vaše návrhy, prvým prihláseným do rozpravy 

je pán poslanec Chren, nech sa páči. 

Martin Chren (poslanec BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda, ja len chcem fakticky zareagovať. Myslel som si, že 

nebudem, ale teda to parkovanie v okolí župy pri ďalšom zastupiteľstve 10. novembra asi bude 

skomplikované chodníkovou novelou, ale nie parkovacou politikou. Vďaka nej sa skôr tu bude 

parkovať ľahšie, ale už nie zadarmo. To je to, čo treba kolegom a kolegyniam povedať, ale ak 

budeme efektívny, tak tá regulácia to začína platiť až po dvanástej hodine, takže je to tlak na 

to, aby sme skončili rokovanie včas a vtedy to bude dokonca aj zadarmo. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

To je špeciálne ružinovské pravidlo, ktoré si zaviedol ty, áno? (smiech) 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Dobre.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, že myslíš aj na svojich kolegov. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec 

Krúpa. 



Jozef Krúpa (poslanec BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, vážený pán župan, ja by som chcel upozorniť na problém, ktorý je 

celoslovenský známy, ale v poslednom čase sa vyostrí aj v rámci teda Lamača, Záhorskej 

Bystrice, tzn. celkový problém s pediatrami. V polovičke októbra končí pediaterka v Lamači, 

do ktorej pôsobnosti teda patrí aj naša Mestská časť Záhorská Bystrica. Ja ako zástupca 

obyvateľov, aj teda obyvateľov Lamača, aj Záhorskej Bystrice tu na Bratislavskom 

samosprávnom kraji by som chcel poprosiť, ja som o tom už aj hovoril s pánom doktorom 

Szalayom, aby župa proste pristúpila k riešeniu rajonizácie, aby naozaj rodičia detí, keďže 

pediater nebude, momentálne nie je, aby sa našlo riešenie, aby proste mali tie deti zo 

Záhorskej Bystrice, z Lamača aj z blízkeho okolia svojho pediatra. Ďakujem veľmi.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, pán poslanec, pomenovávaš všeobecný problém. Ale áno, je to niečo, čo musíme 

riešiť a myslím, že už dlhé roky riešime. Ťažké to je, dobre. Ďalšia prihláška do rozpravy na 

tému Rôzne, pani riaditeľka úradu. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka Úradu BSK)  

Ja ešte k aktuálnej téme parkovania, hej? Tak ako pán starosta povedal, samozrejme, bude 

to hradené. Skúsme teda do dvanástej, uvidíme, aké budú body, ale čo je dôležité povedať, aj 

keď som komunikovala s magistrátom, s pánom Košťálom, tam sú parkovacie kartičky, pokiaľ 

viem, pre poslancov zabezpečené v parkovisku podzemnom. Vy máte ako v rámci paušálnej 

odmeny mesačnej 60 EUR na dopravu, čiže ak to bude naozaj problém a bude aj nedostatok 

tých parkovacích miest, neviem, ani pán starosta, ani my nevieme odhadnúť, ako to bude 

v reáli fungovať. Tak možno je aj otázka používania taxíkov, ale toto je naozaj plne vo vašej 

kompetencii. My sa budeme snažiť a ďakujem aj pánovi starostovi za pomoc pri zabezpečení 

možností pre parkovacie plochy pre našich úradníkov, lebo máme naozaj veľa cezpoľných 

a pri tomto ozname parkovacej politiky, ktoré sme, samozrejme vedeli dopredu, nám to začalo 

robiť personálne problémy, pretože to bude veľká položka pre referentov v rozpočte, čiže 

snažíme sa zabezpečiť parkovanie pre našich úradníkov, samozrejme nebude možné pre 

všetkých. A toto je oznam, ktorý je dôležitý, že teda v rámci odmeny máte 60 EUR na dopravu 

mesačne. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Neevidujem nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem o bode Rôzne 

takisto nehlasujeme. Dovoľte, aby som konštatoval, že sme sa priblížili k záveru nášho 

dnešného rokovania, dovoľte mi poďakovať vám za účasť, ďalšie zasadnutie nášho 

zastupiteľstva sa uskutoční v piatok 10. novembra 2023. Osobne chcem všetkým, čo 

kandidujete, držím palce, myslím si, že je dôležité, aby ste aj vy ako uvedomelí občania 

burcovali svoje okolie a išli všetci voliť a dúfam, že voľby aspoň v Bratislavskom kraji dopadnú 

dobre. Prijmite, prosím, ešte pozvanie na dnešný obed, naši žiaci pre vás pripravili kurací vývar 

s rezancami, plnené kuracie stehná s brokolicou s opekanými zemiakmi alebo dusenou ryžou 

a brokolicu zapekanú so syrom. To je najkrajší oznam, vždy sa teším, ako vám to prečítame, 

takže pekný deň, pekný víkend, majte sa. 

 


